

GĘŚ KIELECKA

łac. *Anser domesticus*, Linnaeus, 1758

WYSTĘPOWANIE

Polska

POKARM

zielonka (szpinak, pokrzywa, lucerna, sałata), ziarna zbóż, marchew

SAMIEC MÄNNCHEN/MALE

81-96 cm

165-183 cm

4-4,25 kg



(PL) GĘŚ KIELECKA

W ostatnich kilkudziesięciu latach przemysłowej produkcji drobiarskiej, wymarło kilka starych polskich ras gęsi (poleskie, rzeszowskie, kujawskie, wieruszowskie i poznańskie). Dlatego już w latach 70-tych XX wieku podjęto inicjatywę opracowania programów ochrony drobiu wodnego. Gęś kielecka trafiła do programu ochrony zasobów genetycznych w 1974 r. Wyróżnia się niedużą, lecz kręłą budową ciała z bardzo dobrze ukształtowaną piersią oraz małym otłuszczeniem. Stąd słynie z bardzo dobrego pod względem jakości mięsa. Upierzenie białe, łapy i dziób pomarańczowo-czerwone. Nieśność niewielka wynosi około 14-17 jaj, ale za to posiada bardzo dobre cechy reprodukcyjne. Bardzo dobrze znosi niekorzystne warunki klimatyczne. Wielkość populacji to ok. 322 szt. w tym 221 samic i 71 samców. Całość utrzymywana jest w Instytucie Zootechniki PIB w Stacji Zasobów Genetycznych Drobiu Wodnego w Dworzyskach.

facebook.com/ZOOLubin



DŁUGOŚĆ CIAŁA KÖRPERLÄNGE/BODY LENGTH
ROZPIĘTOŚĆ SKRZYDEŁ FLÜGELSPANNWEITE/WINGSPAN
MASA CIAŁA KÖRPERMASSE/BODY MASS

(DE) KIELCE-GANS

In den letzten Jahrzehnten der industriellen Geflügelproduktion sind einige alte polnische Gänserassen (Polesien-, Rzeszów-, Kujawien-, Wieruszów- und Poznań-Gans) ausgestorben. Deswegen wurde schon in den 70er Jahren des 20. Jahrhunderts eine Initiative ergriffen, ein Programm für Schutz der Wassergeflügel ins Leben zu rufen. Die Kielce-Gans ist in das Programm für Schutz der genetischen Ressourcen im Jahr 1974 eingeführt worden. Sie zeichnet sich durch den kleinen, stämmigen Körperbau aus. Sie hat sehr gut entwickelte Brüste und wenig Fett — daher ist diese Rasse für qualitativ besonders gutes Fleisch bekannt. Die Kielce-Gans hat weiße Federn; die Füße und Schnabel sind orange-rot. Die Legefähigkeit dieser Gans ist ziemlich klein: 14-17 Eier; dafür besitzt sie aber eine sehr gute Reproduktionskapazität. Sie erträgt ungünstige Klimabedingungen besonders gut. Die Population dieser Rasse beträgt ca. 322 Stück, davon 221 Gänse und 71 Ganter. Alle befinden sich in dem Institut für Zootechnik des polnischen Bundesforschungsinstitut; an der Station der genetischen Ressourcen des Wassergeflügels in Dworzyska.

(EN) KIELCE GOOSE

In the last few decades of industrial poultry production a few old Polish goose breeds have perished (Polesie, Rzeszów, Kuyavia, Wieruszów, Poznań geese). That's why already in the 1970s, an initiative was created to develop a program for the protection of poultry. The Kielce goose was included into the Genetic Resources Preservation Program in 1974. What characterises this goose is its small, squatty physique, with well-shaped breasts and little fat overall. Hence its popularity as a breed that produces very high-quality meat. It's got white feathers; both its beak and feet are orange and red. Its productivity is rather small — it totals at about 14-17 eggs — but with very good reproductive qualities. Kielce geese can deal with adverse climate conditions really well. The current population of this bird totals at about 322 individuals, of which 221 are female and 71 are male. All birds are kept at the Poultry Genetic Resources Station in Dworzyska belonging to the Institute for Zootechnics of the National Research Centre.

RASA POLSKA



GATUNEK
NIENOTOWANY



SAMICA WEIBCHEN/FEMALE

81-96 cm

165-183 cm

3,4-3,6 kg



ZOOLUBIN.PL